
 
PROTOKÓŁ NR 6/07 

 POSIEDZENIA KOMISJI BUD śETU I FINANSÓW 
SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 

W DNIU 20 KWIETNIA 2007 ROKU  
 

Obrady Komisji prowadził Przewodnicz ący Komisji – Wojciech Borz ęcki. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji oraz goście zgodnie z załączonymi 
listami obecności (załącznik nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 8:30. 
 
Przewodnicz ący obrad - poinformował, Ŝe projekt porządku przesłany wraz 
z zaproszeniem na posiedzenie trzeba uzupełnić o jeden punkt 2c) - zaopiniowanie 
projektu uchwały Sejmiku w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie majątku 
uzyskanego w ramach projektu „E-świętokrzyskie - rozbudowa infrastruktury 
informatycznej”. 
Ponadto w punkcie 2b) zwiększyła się z 4 do 9 ilość projektów uchwał podlegających 
opinii Komisji.  
 
Innych zmian do porządku nie zgłoszono.  
 
Komisja jednomyślnie przyjęła porządek obrad uwzględniający ww. poprawki: 
  

1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budŜetu województwa za 2006 rok. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał Sejmiku w sprawach: 

a. zmiany uchwały nr V/73/07 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 19 marca 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu województwa 
na rok 2007, 

b. zmian w budŜecie województwa na 2007 rok (9 projektów), 
c. wyraŜenia zgody na przekazanie majątku uzyskanego w ramach 

projektu „E-świętokrzyskie - rozbudowa infrastruktury informatycznej”. 
3. Informacja o działalności Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Kielcach w 2006 roku.  
4. Informacja o realizacji Kontraktu dla Województwa Świętokrzyskiego na lata 

2005 - 2006. 
5. Informacja o sytuacji finansowej instytucji kultury w 2006 roku. 
6. Sprawy róŜne. 

 
 

Ad. 1.  
Członkowie Komisji otrzymali Sprawozdanie z wykonania budŜetu województwa 
w 2006 roku (załącznik do akt VI sesji Sejmiku).  
 
Pan Zdzisław Wojciechowski - Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego 
przedstawił dochody i wydatki budŜetu województwa za 2006 rok (załącznik nr 3 do 
protokołu) 
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Zwrócił uwagę, Ŝe uprawnienia do szczegółowej oceny wykonania budŜetu 
województwa posiada Komisja Rewizyjna Sejmiku, która wydała juŜ opinię 
pozytywną jak równieŜ przygotowała wniosek o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Województwa.  
Przedstawił specyfikę gospodarowania środkami budŜetu województwa, która wynika 
z przyjętej filozofii dysponowania środkami budŜetu państwa. Polega ona na 
pozostawianiu w budŜecie państwa wielu rezerw celowych, których podział odbywa 
się w trakcie roku budŜetu, a nawet przed samym jego zakończeniem. Powoduje to 
znaczny przyrost budŜetu w stosunku do planu.  
Poinformował, Ŝe nadwyŜka budŜetowa z 2006 roku wynosi 20.345 tys. zł. 
Jej powstanie jest zasługą poprzedniego Sejmiku i Zarządu, które podejmowały 
świadome i celowe działania, aby jej rozmiar był jak największy i umoŜliwił wsparcie 
przedsięwzięć inwestycyjnych od 2007 roku. JuŜ na najbliŜszej sesji nadwyŜka 
zostanie częściowo rozdysponowana - 8.500 tys. zł.  
 
Przewodnicz ący Komisji - otworzył dyskusję.  
 
Radny Bogusław Moskal - Zast ępca Przewodnicz ącego Komisji - zadał pytanie, 
czy nadwyŜka była ulokowana na odpowiednio wysoko oprocentowanym koncie?  
 
Skarbnik Województwa - udzielił odpowiedzi twierdzącej. Wyjaśnił, Ŝe odpowiednie 
ulokowanie tych środków miało znaczny wpływ na ich dzisiejszy rozmiar. 
 
Przewodnicz ący Komisji - wobec braku innych pytań stwierdził, Ŝe Komisja przyjęła 
Sprawozdanie do wiadomości.  
 
 
Ad. 2a. 
Skarbnik Województwa  - przedstawił projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 
uchwały nr V/73/07 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 19 marca 2007 r. 
w sprawie uchwalenia budŜetu województwa na rok 2007 (załącznik do akt VI sesji 
Sejmiku) 
 
Przewodnicz ący Komisji  - otworzył dyskusję.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji zaproponował pozytywne zaopiniowanie ww. 
projektu.  
 
W jednomyślnym głosowaniu Komisja przyjęła opinię pozytywną, która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad. 2b. 
Skarbnik Województwa  - przedstawił łącznie 9 projektów uchwał Sejmiku w sprawie 
zmian w budŜecie województwa na 2007rok (załączniki do akt VI sesji Sejmiku): 
 

• projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2007r., 
polegających na zwiększeniu planu dochodów o łączną kwotę 10.530.614,02 
zł. stanowiącą środki z budŜetu Unii Europejskiej na zwrot poŜyczki na 
prefinansowanie Działań w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego 
Rozwoju Regionalnego oraz zwrot niewykorzystanych dotacji i odsetek od tych 
dotacji, 

 
• projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2007r.,  

polegających na zwiększeniu: 
- planu dochodów o kwotę 353.769,39 zł., stanowiącą środki z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego na realizację programów i projektów 
ze środków funduszy strukturalnych, 
- planu wydatków w dziale 150 - Przetwórstwo przemysłowe -
z przeznaczeniem na realizację Projektów w ramach Priorytetu III - Rozwój 
lokalny Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, 
Działanie 3.4 „Mikroprzedsiębiorstwa”, 
 

• projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2007r., 
polegających na zwiększeniu: 
- planu dochodów o kwotę 70.631 zł., pochodzącą ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
- planu wydatków w dziale 750 - Administracja publiczna, z przeznaczeniem 
na sfinansowanie kosztów obsługi zadań realizowanych przez samorząd 
województwa z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, 

 
• projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2007r.,  

polegających na zwiększeniu: 
- planu dochodów o kwotę 9.529,98 zł., stanowiącą środki otrzymane 
w ramach Wspólnotowego programu MŁODZIEś Akcja 2 - Wolontariat 
Europejski, 
- planu wydatków w dziale 801 - Oświata i wychowanie, z przeznaczeniem dla 
Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia Nauczycieli, na wydatki związane 
z utrzymaniem wolontariusza - cudzoziemca, 

 
• projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2007r., 

polegających na zwiększeniu: 
- planu dochodów o kwotę dotacji ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach w wysokości 4.320 zł.,  
- planu wydatków w dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska, z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania: Wydanie 
Informatora pn.: „Edukacja ekologiczna w województwie świętokrzyskim na rok 
2007”, 
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• projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2007r., 

polegających na zwiększeniu planu wydatków o kwotę 8.589.608,77 zł. 
w działach: 010 - Rolnictwo i łowiectwo, 757 - Obsługa długu publicznego, 801 
- Oświata i wychowanie, 851 - Ochrona zdrowia oraz pokryciu zwiększonej 
kwoty z przychodów pochodzących z wolnych środków z lat ubiegłych, 

 
• projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2007r., 

polegających na przesunięciu między paragrafami w planie wydatków 
w ramach działu 852 -Pomoc społeczna kwoty 2.153 zł. z przeznaczeniem 
na częściowe pokrycie wynagrodzeń wraz z pochodnymi 5 pracowników 
realizujących zadania pn.: koordynacja systemów zabezpieczenia 
społecznego w zakresie świadczeń rodzinnych, 

 
• projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2007r., 

polegających na przesunięciu między paragrafami w planie wydatków 
w ramach działu 801 -Oświata i wychowanie kwoty 6.380 zł. 
z przeznaczeniem na wypłatę dodatkowego wynagrodzenia rocznego 
w Nauczycielskim Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu, 

 
• projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2007r.,  

polegających na przesunięciu między paragrafami w planie wydatków 
w ramach działu 150 -Przetwórstwo przemysłowe kwoty 14.589,00 zł. 
z przeznaczeniem na realizację Projektu pn.: „Budowanie porozumienia 
między instytucjami na potrzeby Systemu Informacji Przestrzennej 
Województwa Świętokrzyskiego, Działanie 2.6 „Regionalne Strategie 
Innowacyjne i transfer wiedzy”. 

 
 
Przewodnicz ący Komisji - otworzył dyskusję. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji zaproponował wyraŜenie pozytywnych opinii do ww. 
projektów w łącznym głosowaniu.  
 
Członkowie Komisji w jednomyślnym głosowaniu wyrazili opinie pozytywne, które 
stanowią załączniki nr 5 - 13 do protokołu. 
 

Ad. 3. 
Członkowie Komisji otrzymali Informację o działalności Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach w 2006 roku (załącznik do akt 
VI sesji Sejmiku) 
 
Informację przedstawił Pan Marian Michałkiewicz - Wiceprezes Zarz ądu 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Kielcach.  
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Przewodnicz ący Komisji - poprosił o przedstawienie kluczowych inwestycji, 
realizowanych na terenie województwa przy dofinansowaniu WFOŚiGW oraz 
obszarów wsparcia a takŜe poinformowanie, czy znana jest juŜ forma organizacyjna 
jednostek, które ewentualnie zastąpią likwidowane wojewódzkie fundusze ochrony 
środowiska? 
 
Pan Marian Michałkiewicz - poinformował, Ŝe podczas ostatniego spotkania władz 
centralnych z wojewódzkimi funduszami przedstawione zostały dwie koncepcje 
zastąpienia obecnych funduszy. Pierwszą z nich jest ich wcielenie do struktury 
urzędów marszałkowskich. Druga przewiduje likwidację funduszy na szczeblu 
wojewódzkim i przekazanie ich środków do Narodowego Funduszu, który będzie 
posiadał na terenie kaŜdego województwa swoją delegaturę.  
Wyraził pogląd, Ŝe Ŝadna z ww. opcji nie będzie korzystna dla finansowania 
inwestycji proekologicznych na terenie województwa. 
 
Przewodnicz ący Komisji – zadał pytanie, ile wynoszą roczne koszty utrzymania 
Rady Nadzorczej Funduszu? 
 
Pan Marian Michałkiewicz – poinformował, Ŝe koszty te w skali roku wynoszą 
120.000 zł. Rada Nadzorcza składa się z 7 osób. Jej członkowie otrzymują dietę za 
udział w posiedzeniach.  
 
Radny Bogusław Moskal – Zast ępca Przewodnicz ącego Komisji – zadał pytanie, 
skąd Fundusz pozyskuje środki na wspieranie inwestycji proekologicznych? Czy 
jedynym źródłem są opłaty za gospodarcze korzystanie ze środowiska?  
 
Pan Marian Michałkiewicz – wyjaśnił, Ŝe Fundusz pozyskuje część środków, jaka 
jest wpłacana do urzędów marszałkowskich z tytułu opłat za gospodarcze 
korzystanie ze środowiska. Fundusz pozyskuje równieŜ środki z odsetek od 
udzielanych poŜyczek oraz lokowania wolnych środków w banku. 
 
Radny Andrzej Nowak – jako długoletni członek Rady Nadzorczej Funduszu 
stwierdził, Ŝe Fundusz w obecnym kształcie jest sprawnie działającą strukturą i nie 
powinno się zmieniać jego usytuowania prawnego. Obowiązująca aktualnie zasada, 
Ŝe środki z opłat są dzielone proporcjonalnie pomiędzy wojewódzkie, powiatowe 
i gminne fundusze powinna być nadal utrzymana.  
Podkreślił, Ŝe przez kilkanaście lat funkcjonowania wojewódzkich funduszy wiele 
istotnych kluczowych dla województwa inwestycji otrzymało znaczące wparcie z jego 
środków np. inwestycje wodociągowe i kanalizacyjne prowadzone w dolinie Nidy. 
Wyraził pogląd, Ŝe Fundusz powinien być dzielony tam gdzie są generowane jego 
dochody.  
 
Radny Bogusław Moskal - zadał pytania: czy Fundusz bierze udział w rozliczaniu 
wspieranych inwestycji i czy miały miejsce przypadki znacznego wzrostu kosztów 
zadania w stosunku do wstępnego kosztorysu? 
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Pan Marian Michałkiewicz - poinformował, Ŝe Fundusz ma bardzo precyzyjny 
nadzór nad całym przebiegiem inwestycji od przyjęcia harmonogramu jej 
prowadzenia, aŜ po końcowe rozliczenie.  
Odnośnie wzrostu kosztów inwestycji poinformował, Ŝe są to przypadki odosobnione. 
Zwykle koszt pozostaje na poziomie ustalonym w drodze przetargu i nie ma potrzeby 
aneksowania umów. 
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji stwierdził, Ŝe 
Informacja została przyjęta do wiadomości. 
 
 

Ad. 4.  
Członkowie Komisji otrzymali Informację o realizacji Kontraktu dla Województwa 
Świętokrzyskiego na lata 2005 - 2006 (załącznik nr 14 do protokołu).  
 
Informację przedstawił Pan Jerzy Strzelec - Zast ępca Dyrektora Departamentu 
Polityki Regionalnej. Zwrócił uwagę na fakt, Ŝe z Kontraktu Wojewódzkiego mogą 
być finansowane jedynie przedsięwzięcia, na które nie moŜna pozyskać środków 
z funduszy unijnych. Są to m.in. ochrona zdrowia, oświata i pomoc społeczna. 
Do Kontraktu nie były wprowadzane Ŝadne nowe zadania, środki moŜna było 
pozyskać jedynie na dokończenie lub kontynuację inwestycji objętych 
dofinansowaniem z poprzednich Kontraktów.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji stwierdził, Ŝe Informacja 
została przyjęta do wiadomości. 
 
 

Ad. 2c.  
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyraŜenia zgody na 
przekazanie majątku uzyskanego w ramach projektu „E-świętokrzyskie - rozbudowa 
infrastruktury informatycznej” (załącznik do akt VI sesji Sejmiku). 
 
Uzasadnienie do uchwały przedstawił Pan Andrzej Sztokfisz - Pełnomocnik 
Zarządu ds. Informatyzacji Województwa.  
 
Komisja bez dyskusji w jednomyślnym głosowaniu przyjęła opinię pozytywną o ww. 
projekcie (załącznik nr 15 do protokołu). 
 
 

Ad. 5.  
Członkowie Komisji otrzymali Informację o sytuacji finansowej instytucji kultury 
w 2006 roku (załącznik nr 16 do protokołu) 
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Dane zawarte w informacji przedstawił Pan Jacek Kowalczyk - Dyrektor 
Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki.  
Podkreślił, Ŝe wojewódzkie jednostki kultury prowadzą aktywną działalność na rzecz 
pozyskania dodatkowych środków m.in. z dotacji Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, innych jednostek samorządu terytorialnego, czy Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach. 
Poinformował, Ŝe sytuacja finansowa wszystkich jednostek - z wyjątkiem Teatru im. 
Stefana śeromskiego jest dobra. Jednostki dostosowując działalność merytoryczną 
do opracowanych planów finansowych oraz dochodów własnych zakończyły rok 
2006 bez strat.  
 
Komisja w drodze aklamacji przyjęła Informacje do wiadomości.  
 
 

Ad. 6. 
Spraw róŜnych nie zgłoszono.  
 
Posiedzenie zostało zakończone o godz. 10:15. 
 
 
  
          Przewodniczący obrad 
Protokół sporządziła:      
Marta Solińska –Pela 
              

      Wojciech Borzęcki 
 


